

# Course Objectives 課程目標

- 1. To raise participants' awareness of the vulnerability of the insurance sector to money laundering & terrorist financing 提高對保險業打擊洗錢及恐怖分子籌資活動的防範意識;
- 2. To enhance participants' understanding of the statutory obligations & practices of suspicious transaction reporting (STR)

  了解法定義務及加強執行可疑交易報告;
- 3. To familiarize with the Guideline on Anti-Money Laundering and Counter-Terrorist Financing issued by the Insurance Authority / AMLO 認識保險業監管局發出的「打擊洗錢及恐怖分子資金籌集指引」和相關條例的重點



- Definition of Money Launder
- Definition of Money Laundering and Terrorist Financing 打擊洗錢及恐怖分子籌資活動定義
- Legislation on Money Laundering & Terrorist Financing 打擊洗錢及恐怖分子籌資活動法例
- Money laundering & Insurance industry
   洗錢與保險業的關係

Practice with reference to Insurance Industry / Guideline on Anti-Money Laundering and Counter-Terrorist Financing issued by the Insurance Authority

保險業實務/保險業監管局發出的「打擊洗錢及恐怖分子資金籌集指引」和相關條例

- Know Your Client (KYC) Rule and Customer Due Diligence (CDD)
   認識你的客戶(KYC)規則和客戶盡職審查(CDD)
- Principles of client identification and beneficial ownership
   客戶的身份證明及實益擁有權原則
- The Screen-Ask-Find-Evaluate (SAFE) approach 評估方法(SAFE)
- Recognition & Reporting of Suspicious Transactions (STR)
   舉報可疑交易(STR)
- Indicators of suspicious activities 可疑活動的評估指標
- Money laundering cases
   洗錢案例
- Record keeping 記錄保存
- Hong Kong Money Laundering and Terrorist Financing Risk Assessment Report
   香港洗錢及恐怖分子資金籌集風險評估報告



# Module 3: AML/CFT Compliance – Potential High Risk Areas 打擊洗錢/恐怖分子資金籌集合規 - 潛在高風險區域 (2 hours)

#### Introduction 簡介

獨立評估

紅旗指示

Red flag indicators

- Inadequate customer risk assessment 評估客戶風險不足
- Inadequately detailed AML/CFT policies and procedures 打擊洗錢/恐怖分子資金籌集政策和程序不夠詳細
- Failure to implement certain AML/CFT requirements
   未能貫徹執行某些打擊洗錢/恐怖分子資金籌集要求
- AML/CFT self-assessment checklist 打擊洗錢/恐怖分子資金籌集自我評估清單
- Transactions monitoring 交易監控
- Frequently Asked Questions on Customer Due Diligence
   客戶盡職調查的常見問題



Institute of Professional Education And Knowledge (PEAK) is a member of the VTC Group with over 20 years of experience in professional training and corporate human resources development. We are one of the leading in-service training organisations and qualifying bodies in Hong Kong. Our programmes cover the following areas: financial services, management, information technology, languages, construction, real estate & property management and food safety. In the area of corporate training, since 2003, more than 200 well established companies have adopted our products and services to enhance the technical competency and professional expertise of their employees.

高峰進修學院(PEAK)是VTC機構成員,致力為業界提供全面的在職培訓及專業考試服務,擁有超過20年專業及企業人才培訓經驗,實力及規模皆處於領導地位。為配合社會的發展和需要,本學院不斷開設多項培訓課程,涵蓋範圍包括:財經事務、管理專業、資訊科技、語文、建築、地產與物業管理及食品安全等。一直以來,本學院亦積極為僱主提供培訓服務。由2003年至今,已有超過200家大型企業採用本學院的培訓產品或專業服務,藉以提升員工的專業知識和技能。

## **►** Enquiry 查詢

### Institute of Professional Education And Knowledge

高峰進修學院

Address 地址: 8/F, VTC Tower, 27 Wood Road, Wanchai, HK

香港灣仔活道27號職業訓練局大樓8樓

Tel 電話: 2836 1822 (Ms. Polly Tam 談小姐) Email 電郵: pollytam@vtc.edu.hk

Website 網址: www.peak.edu.hk